
Protokoll fört vid Svenska Brukshundklubbens 
regelkonferens 2004-10-23--24 på Scandic hotell 
Järva Krog

Närvarande: se bilaga 1

Vid protokollet: Camilla Ruohoniemi

§ 1
Konferensens öppnande
Åke Hammebring öppnade konferensen och hälsade deltagarna välkomna. Han uttryckte en för
hoppning om en trevlig och givande helg, där vi skulle komma fram till ett regelförslag som 
kommer att framläggas till förbundsstyrelsen och sedan till kongressen.

§ 2
Presentation och upprop
Åke Hammebring presenterade sig själv och David Lundgren från centrala tävlingssektorn, vilka 
skulle leda konferensen. Därefter presenterades tävlingssektorn samt förrättades upprop.
Uppropet utvisade att samtliga distrikt utom Värmland-Dal var närvarande vid konferensen. 
Dessutom deltog representanter från 7 st. rasklubbar.
17 distrikt med sammanlagt 206 röster samt rasklubbarna med sammanlagt 32 röster av det totala 
röstetalet 238 var representerade.

§ 3
Regelrevidering - genomgång av reviderade förslag och remissvar avseende bruksprovs- 
reglerna
Centrala tävlingssektorns reviderade förslag samt de inkomna övriga förslag behandlades. Här 
nedan redovisas samtliga frågor som var föremål för diskussion och/eller beslut. För att få utför
ligare bakgrund till resp. fråga hänvisas till centrala tävlingssektorns reviderade förslag som bi
fogas till detta protokoll. Om ej annat anges i texten nedan kommer förslagen från centrala täv
lingssektorn.

Allmänna bestämmelser

SBK-medlemmar i utlandet - bifall 

Tvåårsregeln _ för nedflyttning - bifall 

Klubbtillhörighet - bifall 

Rasklubbars räff att anordna _prov - bifall

Rasklubbsmästerska - bifall till stycke 1 och avslag till stycke 2 som alltså utgår.
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Reserver - bifall

Cert vid SM - bifall 

Lottning om startordning - bifall 

Funktionärer - förslaget utgår

Maximering av antalet deltagare - avslag 
DM-segrare direktkvalificerad till nästa års DM
Segrare med vandringspris direktkvalificerad för att försvara vandringspriset.
Förslaget från Blekingedistriktet.

Endomarsystem - avslag
Endomarsystem Förslaget från Sv. Collieklubben
Endomarsystem utom vid SM, DM etc. Förslaget från Blekingedistriktet 
Endomarsystem utom vid rapport och SM Förslaget från Hallandsdistriktet 
Endomarsystem i akl-hkl Förslaget från Skåne-, Småland-, Västmanlandsdi-
striktet (Sala) och Sv. Dobermannklubben

Skyddsfiguranter - bifall

Brukslydnad
Tungt föremål - förslaget utgår 

Materiel - förslaget stryks på mötet

Likvärdighet mellan raser avseende vikt på tungt föremål och höjd på hinder. 

Koefficientförändringar - bifall med några ändringar

I appellklass ändrades koefficienten till 2 i moment framförgående, 4 i moment apportering och 
läggs till 2 i specialmoment. Fritt följ utgår helt enligt förslaget.
Lägre klass helt enligt TS förslag. Kryp 4 meter. Fritt följ utgår.
Högre klass helt enligt TS förslag. Kryp 8 meter.Platsläggande och stående utgår.
Elitklass helt enligt TS förslag. Kryp 12 meter med 2 vinklar, en åt höger och en åt vänster.

Ajournering för lunch

Förtydligande av text ang. apporteringens avslut

Diskuterades förslag från Upplandsdistriktet om att i regeltexten förtydliga att momentet appor
tering slutar efter avlämnandet med hunden i utgångsställning. Men blev inte föremål för någon 
omröstning. Däremot skall frågan tas upp på regionala konferenser.

Vidare behandlades följande punkter, vilka dock inte blev föremål för omröstning:
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Nedläggande från utgångsställning ingår i elitklassens inkallning
Föra hunden fritt vid sidan mellan momenten - Båda förslagen från Upplandssistriktet

Mindre hänvisningar i regelboken, inför en hänvisningssida - bifall

Förslaget från flera distrikt gällde att man i regler för officiella bruksprov inte vill ha hänvisning
ar till annan sida mer än på en egen speciell hänvisningssida.

Inför i regler _ för officiella bruksprov att betyg under 10 skall motiveras - bifall 
Förslaget från Upplandsdistriktet.

Appellklass specialmoment
Appellklass specialmoment - avslag

Icke-förarspår Förslaget från Skaraborgsdistriktet
Icke-förarspår, ta bort sök och rapport Förslaget från Skåne- och Smålandsdistriktet

Vidare behandlades följande punkter, vilket dock inte blev föremål för omröstning:
Ta bort appellklass sök och rapport - Förslaget från Skåne- och Smålandsdistriktet 
Ersätt budföring med uppletande i akl - Förslag från Sv. Dobermannklubben

Budföring
Ersätt budföring med uppletande i lkl - avslag

Votering genomfördes, där ovanstående förslag från flera distrikt/rasklubbar ställdes mot ett bi
behållande av budföring i lkl, vilket förordades av centrala tävlingssektorn. Röstsiffrorna blev 
128 - 110 till att budföringen blir kvar i lkl.

Uppletande
Två förutbestämda sidor i uppletande - avslag

Förslaget från Blekingedistriktet. Konferensen konstaterade att det skall fortsätta vara enligt idag 
gällande regler.

Föremål _på nya _platser i ekl - avslag 
Förslaget från Skåne- och Smålandsdistriktet

Vidare behandlades följande punkter, vilket dock inte blev föremål för omröstning:
Varierat antal föremål - Förslaget från Mellannorrlandsdistriktet
Ta bort krav på speciellt avlämnande av fjärde föremålet - Förslaget från Stockholmsdistriktet 

Ajournering för kaffe

Efter kaffet fortsatte behandling av följande punkter ang. uppletande, vilket dock inte blev före
mål för omröstning:

Karantän för tävlande - Förslaget från Östergötlandsdistriktet
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Arrangör bör visa upp uppletande föremålen - Förslaget från Övre Norrlandsdistriktet

Inför 6_föremål i hkl varav 4 st. skall_plockas in _för _fullt betyg - bifall

Frågan ajournerades till dagen därpå och då konstaterades att reglerna skall ändras enligt ovan 
förslag.

Hantering av _ föremålen

Konferensen konstaterade att man skall låta en hund bita i föremålen innan tävling, för att skapa 
lika förutsättningar för alla tävlande. Detta skall informeras ut till alla tävlingsledare.

Skydds
Staffan Nordin redogjorde för de beslut som man tagit på Skyddsdomarkonferensen den 9 - 10 
oktober, enligt nedan:
Effektiv söktid på 10 min. skall införas även på avsöket i skyddshundsgruppen.
Dubbelretning skall vara kvar med modifieringen: ”För högsta betyg krävs att hunden utan föra
rens hjälp avvisar överfallet. Vid hjälper från föraren sänks betyget, i grövre fall kan ett under
kännande bli aktuellt”.
Sedan skall även följande tillägg i texten in under skyddsfigurantutbildningen: ”För att undvika 
en direkt frontalkollision med hunden bör figurant, då hunden gått upp för att avvärja, fånga upp 
denna genom att vrida överkroppen”.
Endomarsystem diskuterades även på denna konferens, men inget beslut togs.
Domarnas placering diskuterades och där framfördes en rekommendation att prova placera do
marna på varsin sida av planen. Domarnas olika perspektiv gör att de tillsammans kan ge ett rätt
visare betyg och domarna får också svårare att påverka varandra.
Staffan informerade vidare att det har varit folk som ringer falska återbud åt andra personer till 
tävlingar och att man av denna anledning på konferensen diskuterade, att om detta blir mer van
ligt så rekommenderades att man som arrangör får skriva kodnummer på kallelsen. Så att man 
som tävlande kan uppge kod och namn vid återbud. Dock är detta inte aktuellt ännu.

Bedömning av moment
§ 4

DVD med brukslydnadsmoment: Fritt följ, nedläggande, krypande, skall, apportering och stege. 
Anders Brorsson informerade om att det framställts en DVD med 6 st. olika ekipage som utför 
ovan moment. DVD'n är tänkt att säljas för 300 kr. till distrikt som är intresserade.

Momenten bedömdes av konferensen, med jämna mellanrum samlades domarnas betyg in och 
sammanställdes. Därefter diskuterades utförandet och betygen. Domarna, framför allt de med 
avvikande betyg (högre eller lägre än huvuddelen), ombads att motivera dessa. Diskussionerna 
avslutades med att man enades om lämpligt betyg för resp. moments utförande.

Ajournering av förhandlingarna till följande dag

Förhandlingarna återupptogs 041024 kl. 09.00
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§ 5

Regelrevidering - genomgång av förslag och remissvar avseende bruksprovsreglerna (forts)

Den ajournerade frågan ang. antal föremål i uppletandet i hkl återupptogs. Och konferensen kon
staterade att reglerna skall ändras till att införa 6 föremål varav 4 st. skall plockas in för fullt be
tyg.

Spår

Införa skogspinnar i ekl - förslaget utgår

Diskussioner fördes kring detta, men i remissvaren var det majoritet för avslag. Något positivare 
attityd till detta kunde dock konstateras.

Ta bort restriktionerna beträffande.avstånd mellan föremål och vinkel i ekl - bifall

Kvarstå som idag i de lägre klasserna men i elitklass ändras till 10 m. En spårsträcka i början på 
100 m. att fästa på skall finnas kvar.

Mottagare på spår krävs bara vid spårtidens utgång - bifall 

Gäller alla klasser.

Olika order vid återkallande i upptagsrutan - bifall

Vid bakspår skall tävlingsledaren använda ”Bakspår - tillbaka till rutan” i övriga fall används 
endast ”Tillbaka till rutan”.

Direkt-på-släpp i lkl - bifall
Med koefficientfördelning på upptag och spår. Centrala tävlingssektorn fick i uppdrag att formu
lera mera exakt hur detta skulle utföras.

Ajournering för kaffe

Efter kaffet fortsatte behandling av följande punkter ang. spår:

Ökat antal apporter - förslaget stryks på mötet 
Förslaget från Hallandsdistriktet

Varierande antal _ föremål - förslaget stryks på mötet

Förslaget från Övre Norrlandsdistriktet

Max 3 min. upptagstid i ekl - bifall 
Förslaget från Övre Norrlandsdistriktet

Max-betyg 7 om hunden inte tar upp spåret vid _ första kontakten utan måste vändas av _ föraren
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eller återkallas av tävlingsledaren - bifall 

Förslaget från Övre Norrlandsdistriktet 

Tillåta korsande spår - förslaget stryks på mötet 

Förslaget från Sv. Dobermannklubben

Rapport

Införa att arrangör avgör i vilken ordning klasserna startar

Konferensen beslutade att startordningen skall vara att lkl sänds först, sedan hkl och sist elit
klass. Med rekommendation att ha längre tid mellan klasserna.

Det konstaterades att då detta är en gren som måste göras mer attraktiv för att överleva som 
bruksgren, följde ingående diskussioner ang. rapporthundssporten i stort. Olika förslag på vad 
som skulle underlätta tävlandet i lkl gavs på mötet, men dessa var inte förankrade ute i landet, 
varpå något beslut inte kunde tas.

Ajournering för lunch

Diskussionerna fortsatte ang. rapport. Staffan Nordin förtydligade att för att kunna ta beslut ang. 
ändringar i reglerna för rapport och då i synnerhet lkl, som idag upplevs vara för svår, behöver 
centrala tävlingssektorn få in underlag på hur många som spricker i lkl och av vilken orsak. För 
idag har vi ingen statistik på vari problemen för lkl-hundarna egentligen finns.

Smålands- och Skånedistrikten skall lämna in statisik som dom har ang. detta. Sedan skall cen
trala tävlingssektorn ta fram ett underlag för beslut i hur vi kan ändra reglerna för rapporthunds
gruppen och då lätta upp reglerna för lkl.

Stationsbetyg - Sträckbetyg - avslag 

Förslaget från Skaraborgsdistriktet 

3 min. marginal_ för betyg 10 - avslag 

Förslaget från Smålands- och Skånedistriktet 

Ta bort skotten - förslaget stryks på mötet 

Förslaget från Västmanlandsdistriktet

Ta bort syran - avslag 

Förslaget från Västradistriktet
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Ej mobil eller GPS - avslag

Förslaget från Över Norrlandsdistriktet

Sök

Effektiv söktid - bifall

Markering av större _ föremål - förslaget utgår

Ange uttryckligen i reglerna att möjligheten _ finns att ge vätska till hunden _på stigen - bifall

Momentet är slut när ekipaget kliver över slutmarkeringen - avslag

Förslaget från Västradistriktet

Max 4 m. påvisningslina - förslaget stryks på mötet 
Förslaget från Västra distriktet

Föraren får ta fram figuranten om domaren anser det lämpligt - avslag 

Förslaget från Övre Norrlandsdistriktet.

Förtydligande i regletext att även rull-hund skall kopplas loss och föras fritt vid sidan när fi
guranten tas fram. Det skall även skrivas in i reglerna att det är domaren som skall ta fram fi
guranten.

Förlänga rutan i ekl - avslag

100 - 200 - 400 m. ruta + justerade tider Förslaget från Övre Norrlandsdistriktet 
150 - 250 - 400 m. ruta. Ev. ökat djup Förslaget från Sv. Dobermannklubben

§ 6

Regelrevidering - genomgång av förslag och remissvar avseende regler för IPO/BHP

Allmänna bestämmelser i IPO/BHP-reglerna skall ändras enligt tagna beslut - bifall

Britt Lövdin informerade om att allmänna bestämmelser i IPO/BHP-reglerna måste ändras enligt 
konferensens beslut ang. ändringar i dessa regler.

Regler _ för tjänstgöring vid IPO/BHP-prov - bifall
Förslaget från Sv.Schäferhundklubben. Domare och figuranter vid IPO/BHP-prov skall tjänst
göra enligt samma regler som gäller för funktionärer vid svenska bruksprov d v s minst en gång 
per år eller deltaga på domarkonferens.
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Införa officiellt rasklubbsmästerskap i IPO/BHP, BSL och IPO FH - bifall

Förslaget från Sv.Schäferhundklubben. Enligt samma regler som för svenska bruksgrenarna.

Införa certifikat och championat i BSL och IPO FH
Förslaget från Sv.Schäferhundklubben. Förslaget skall lämnas till förbundsstyrelsen.

§ 7

Rapport från Nordiska Kommittén
Anders Ekholm lämnade en rapport från Nordiska kommittén.
Sammansättning: Två deltagare/land - från Sverige Göran Wessman och Anders Ekholm. 
Sammanträden: Två st/år, sammankallande är årets arrangör av Nordiska Mästerskapen 
Uppgift bl a: Reglerna för nordiska mästerskapen.
F r o m i år så var ledamöter från Nordiska kommittén med på domarträffen för att svara på frå
gor om regelverket och för att jämka samman bedömningsskiljaktigheter från de olika länderna.
- Det som är annorlund i nordiska mästerskap (NOM) är att inga löptikar får delta i IPO. Vilket 
annars är tillåtet i godkända sökta tävlingar.
- Från och med nästa år kommer löptikar att få starta i IPO/BHP om det blir godkänt att NOM 
blir officiellt prov
- Det skall även sökas hos FCI möjlighet att dela ut CACIT i IPO och övriga grupper.

- Inkallande var nytt moment som infördes f  r o m i år. En rak inkallaning från liggande, om 
hunden ändrade ställning så var betyget 0.
- Det är bara 6 moment i lydnaden. Sedan är det två specialer, en per dag. T ex ena dagen spår 
och lydnad, andra dagen uppletande och spår.

- I rapporten springer hundarna 8 100 m. ena dagen med 2 min. marginal och 6 100 m. andra 
dagen med 1,30 min. marginal.
- Det svenska laget vann allt utom spårhundsgruppen, där fick vi silver. Det som skiljer spåret 
från svenska spår är att det är lite längre och att det är skogspinnar.

Anders Ekholm regogjorde även för hur uttagningarna till NOM görs. Vinnaren i SM går inte 
automatiskt in som deltagare, detta p g a att arrangören vill ha namnen i god tid och vi hinner 
inte lämna in detta efter att vårat SM har gått. Dessutom har vi fått många återbud då det varit så 
kort varsel. Däremot går vinnaren in i kvalificeringsomgången till nästa års NOM.

§ 8
Övriga frågor
Nyheter om ändringar skall komma ut på mail till alla berörda. 
Hänvisning till regeltolkning skall in i regelboken.
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Frågorna i tävlingspärmen skall förnyas.

En sammanställning av konferensens förslag till ändringar av bruksprovsreglerna kommer att 
föreläggas förbundsstyrelsen vilket framgår av bilaga 2

§ 9
Avslutning
Åke Hammebring framförde på presidiets vägnar ett tack för en trevlig konferens, varefter denna 
avslutades.

Justeras: Vid protokollet:

Karin Sejnell Camilla Ruohoniemi

Åke Hammebring
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Bilaga 1 till protokoll 
vid regelkonferens 2004

Deltagarförteckning vid Svenska Brukshundklubbens regelkonferens den 23-24 
oktober 2004

Konferensledning
Åke Hammebring 
David Lundgren

Tävlingssektorn/Sektorledning
Karin Sejnell ordf.
Anders Brorsson 
Anders Ekholm 
Fred Larsson 
Göran Wessman 
Staffan Nordin

Distriktsrepresentanter
Ingemar Bark - 
Roland Sjösten

Blekinge

Curt Sjödén - 
Roland Hellberg -

Dalarna
H

Urban Boberg - Gotland

Göran Svensson - Gävleborg

Lasse Henningsson - 
Mats Andersson -

Halland
JJ

John-Åke Andersson - Mellannorrland

Ulf Jerneståhl - 
Göte Toftler -

Närke
H

Leif Lindgren - 
Bo Linnarsson -

Skaraborg
H

Leif Borgenlöv - 
Stig Persson -

Skåne
H

Peter Hérdy - Småland

Sylvia Axell - Stockholm
Jan-Ola Nyberg

Distriktsrepr forts.
10



Rolf Melin 
Ulrik Bergqvist

Inger Svedin 
Marita Berg

Ingen anmäld

Bo Degerström

Lennart Petersson 
Åke Claesson

Nils Berglund

Dan Lindquist 
Staffan Nilsson

Rasklubbsrepresentanter
Kerstin Hjelm

Sven-Einar Holmsten 

Jenny Marklund 

Rune Lövenius 

John-Åke Andersson 

Mats Edbäck 

Göran Wessman

Förbundskansliet
Britt Lövdin 
Camilla Ruohoniemi

Sörmland

Uppland

Värmland-Dal

Västmanland

Västra
H

Östgöta 

Övre Norrland
H

Rasklubben för Belgisk Vallhund

Sv. Boxerklubben

Sv. Collieklubben

Sv. Hovawartklubben

Sv. Kelpie & Cattledogklubben

Sv. Riesenschnauzerklubben

sv. Schäferhundklubben

2004-10-22 44 st.
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